
 
 
 
 
 

Referat for Distriktsledelsens møde 
tirsdag den 11. januar 2022 kl. 9.30 i Aulum Fritidscenter 

 

Afbud: John Kirstein og Esben Mikael Iversen. 

DAGSORDEN 

1. Bemærkninger til dagsorden 
Dagordenen blev godkendt. 

 
2. Godkendelse af referat fra mødet den 13. december 2021 

Referatet blev godkendt. 
 

3. Status på økonomien 
Inga fremviste regnskabet for 2021 som viste et overskud på 51.117 kr. 
Vi vil på næste møde drøfte, om distriktet skal til at betale deltagernes udgifter til befordring, 
hvilket man tidligere har praktiseret, når kassebeholdningen er blevet for stor. 
Erik sørger for at lave en opstilling på præsentationen til årsmødet, der svarer til Ingas. 
 

4. Opfølgning på Idébank/forslag til nye temadage samt datoer i foråret 2022 
• Tur til København med besøg i de renoverede lokaler på Snorresgade, besøg i Folketinget 

(omvisning af MF Kristian Pihl Lorentzen), og måske et besøg i Tivoli.    
 Erik finder – gerne 2 rundvisere (Kristian Pihl Lorentzen og gerne Søren Pape) - på 
Christiansborg. 
Forslag, at man starter kl. 7.00 fra Aulum og starter med en rundvisning på Christiansborg 
med frokost i Snapstinget. Herefter køres til Snorresgade til en rundvisning i de nye lokaler. 
På turen hjem får vi varm mad et sted på Fyn eller hvor det nu passer med tidspunktet. 
Erik arbejder videre med planen, så det kan aftales med busselskabet. Der blev foreslået 
følgende datoer til turen 4.-10.- og 17. maj. Forslaget om besøg i Tivoli udgår.  

• Temadag omkring Sanser & Motorik i april måned - Bent og Leif 
Blev fastsat til den 27. april. 

• Temadag om ”Ensomme Mænd” – Leif 
Udsættes til efteråret., 

• Temadag vedr. svagtseende, og de udfordringer man har – Bent 
Udsættes. 

• Temadag om fremtidsfuldmagter den 24.2.2022 i Aulum – Torben 
Blev fastsat til formandsmødet den 24.2. kl. 10-11.30. 

• Årsmødet – indlæg af Ulrik Wilbek omkring den politiske tilgang til Viborg Kommunes 
arbejde med velfærdsaftalen – Erik 
Erik afventer en tilbagemelding fra Viborg. 
Omkring årsmødet oplyste Hjalmar, at han stopper til april. Efter mødet har Hjalmar fået 
tilsagn fra et medlem af IT udvalget Birger Metner. Birger vil gerne med til 
distriktsledelsesmødet efter formandsmødet for at se de personer, han skal være sammen 
med. Hjalmar har data på ham. Hjalmar nævnte endvidere at Sofus også holder, så vi skal 
have en formand for It udvalget. 

  



 
 
 
 
 

5. Input fra vores fokusområder 

• Social-humanitær – Leif 

• Leif var meget tilfreds med forløbet af den afholdte temadag. Corona betød dog, at 
flere meldte fra i sidste øjeblik. 

• Ældrepolitisk – Ellen 

• Ellen orienterede om en sag man i Skive har kørende omkring kritik af hjemmehjælp. 

• IT-området – Hjalmar 

• Ikke noget lige her og nu. 

• Motion og Sundhed – Bent 
Se punkt 4. 

 
6. Øvrige aktiviteter 2022 

Opdatering af mødeplan for 2022 – vi har aftalt møder 24.2.2022 samt 23.3.2022. 
Erik får ajourført mødeplanen med de sidste aftaler og får den udsendt sammen med 
referatet. 
 

7. Nyt fra Sundhedsudvalget 
Nyt fra Sundhedsudvalget - Birgit og Esben 

• Fra Sundhedsudvalget orienterede Birgit om, at man i Østområdet manglede 
kandidater til Sundhedsudvalget og man skal have fundet en formand, da Lillian 
stopper. Man havde fået en klage over en indlæggelse, henvendelsen vil blive 
behandlet på næste møde. Birgit orienterede om en problematik i forbindelse med 
nedlæggelse af praksis, hvor patienterne skulle have ny læge. Ældre og ikke it-
brugere kunne komme sidst i rækken ved lægevalget. Sundhedsudvalget må drøfte 
problematikken på et kommende møde. 

 
8. Nyt fra Landsbestyrelsen – John 

John havde meldt afbud. 
 

9. Nyt fra sekretariatet samt info om mødet for nye frivillige med lederroller – Torben 
Ikke noget nyt. 

    
10. Eventuelt 
Det udsendte referat fra Delegeretmødet i Nyborg gav anledning til at drøfte det punkt der vedrørte 

debatten om ændring af kørselstaksten. Når vi holder et formandsmøde forud for Delegeretmødet og 

ingen har bemærkninger til dagsordenpunktet, finder distriktsledelsen det uheldigt, at en delegeret på 

mødet i Nyborg tager kraftig afstand fra forslaget og fremkommer med sin personlige mening efter at 

have givet udtryk for, at holdningen i lokalafdelingen var halv for og halv imod. Det blev drøftet, at på 

et kommende formandsmøde, skal formanden på formødet forud for delegeretmødet gerne have 

kendskab til en evt. afvigende holdning til punkter, sådan at formanden ikke melder ud, at der er fuld 

opbakning fra distriktet til et fremsat forslag. 

 
Herefter var der frokost med stjerneskud og pariserbøf fra Polle. 
 
På bestyrelsens vegne Erik Sønderby 


